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Her kan du se forskellen på de to former. 

 

  
 
 

Læs sætningerne og sæt kryds, om de markerede ord er navneord eller udsagnsord: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Brølene 

 
 
 

 
Navneord i bestemt flertal: 

 

”Brølene kunne høres langt væk.” 

Brølende 

 
 
 

 
Udsagnsord i lang tillægsform: 

 

”Her ser du den brølende løve.” 

 
navne 
-ord 

udsagns 
-ord 

Se, hvor hurtigt hun kommer pilende afsted. 
  

Jeg har været på fisketur og lagt alle fiskene i en spand. 
  

Det er politikerne, der bestemmer lovene i landet. 
  

Deltager du i alle motionsløbene?  
  

Hun rammer ved siden af dartskiven med alle pilene. 
  

Det tabende hold får ingen medalje.  
  

Se, den fiskende mand derovre! Han har en stor fisk på krogen. 
  

Håndboldspilleren kom løbende hen ad banen. 
  

Det er svært at høre, om et ord ender på -ene eller -ende. 

Derfor skal du lære, hvordan du kender forskel på de to endelser. 

Hvis ordet er et navneord, ender det på -ene i bestemt flertal. 

Hvis ordet er et udsagnsord, ender det på -ende i lang tillægsform. 
   

LÆR OM 
-ene eller -ende 
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Her kan du se forskellen på de to former. 

 

  
 

 

Læs sætningerne og sæt kryds, om de markerede ord er navneord eller udsagnsord: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

fiskene 

 
 
 

 
Navneord i bestemt flertal: 

 

”Her svømmer fire af fiskene.” 

fiskende 

 
 
 

 
Udsagnsord       i lang tillægsform: 

 

”Her er to fiskende børn.” 

 
navne 

-ord 

udsagns 

-ord 

Det lyder smukt med alle fuglefløjtene i haven. 
  

Hvem er det, der griner? Det må være de fnisende drenge. 
  

Han går glad og fløjtende ned ad gaden. 
  

Se, hvor smukke bølgesusene er i dag. 
  

Det er en meget snakkende klasse. 
  

Gunnar kom susende forbi på sin knallert.  
  

Jeg har fået nye hjul og fik skiftet alle dækkene. 
  

Mon malingen er dækkende nok? 
  

Det er svært at høre, om et ord ender på -ene eller -ende. 

Derfor skal du lære, hvordan du kender forskel på de to endelser. 

Hvis ordet er et navneord, ender det på -ene i bestemt flertal. 

Hvis ordet er et udsagnsord, ender det på -ende i lang tillægsform. 
   

LÆR OM 
-ene eller -ende 
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MED DANSKTIP 
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